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OR.0002.12.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr LVIII/23 
 z LVIII nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 22 listopada 2023r. 
od godz. 10:05 do godz. 11:11 

 
                                                Proponowany porządek obrad 
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2023- 2040, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2023r., 
3) w sprawie zatwierdzenia Uchwały Nr VIII/7/23 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w sprawie wyrażenia przez Komisję opinii odnośnie zasadności petycji z dnia  
18 września 2023r. złożonej przez osobę prawną w przedmiocie potrzeby 
stopniowego przygotowywania się do wdrożenia w jednostkach samorządu 
terytorialnego przepisów Dyrektywy 2022/2555 w sprawie środków na rzecz 
wysokiego wspólnego poziomu cyberbezpieczeństwa na terytorium Unii – (NIS2), 

4) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek  
w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028, 

5) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane świadczenia  
z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

6) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnie wsparcia w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas nieoznaczony umowy dzierżawy, 
obejmującej nieruchomość określoną numerem ewidencyjnym gruntów 57/7  
o powierzchni 5,1381 ha, położonej w obrębie Gajdy, gmina Zalewo, 

8) w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Zalewo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad.             

 
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady LVIII nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Krzysztof Gawryś  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś stwierdził, że na sali znajduje się 10 Radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych stanowi 
załącznik nr 1). Poinformował, że Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego 
projektu uchwały 
 

9) w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących radnym Rady Miejskiej w Zalewie.    
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Burmistrz wyjaśnił, że projekt uchwały to efekt sporu prawnego pomiędzy Nadzorem Wojewody  
i Prokuraturą Rejonową w Iławie, która wniosła zastrzeżenie do uchwały Rady Miejskiej w Zalewie 
dotyczącej wypłaty diet Radnym, w zakresie braku opublikowania uchwały w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Burmistrz przypomniał, że podjęta uchwała 
miała zapis dotyczący publikacji, ale Wojewoda Warmińsko – Mazurski go uchylił. Doszło do sporu 
prawnego i wczoraj do Urzędu wpłynął Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
przyznający rację Prokuraturze Iławskiej. Stąd prośba o wprowadzenie projektu uchwały 
uwzgledniającej Wyrok WSA.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianą. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 
 

Przyjęty porządek 
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2023- 2040, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2023r., 
3) w sprawie zatwierdzenia Uchwały Nr VIII/7/23 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w sprawie wyrażenia przez Komisję opinii odnośnie zasadności petycji z dnia  
18 września 2023r. złożonej przez osobę prawną w przedmiocie potrzeby 
stopniowego przygotowywania się do wdrożenia w jednostkach samorządu 
terytorialnego przepisów Dyrektywy 2022/2555 w sprawie środków na rzecz 
wysokiego wspólnego poziomu cyberbezpieczeństwa na terytorium Unii – (NIS2), 

4) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek  
w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028, 

5) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane świadczenia z pomocy 
społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego 
na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

6) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnie wsparcia w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas nieoznaczony umowy dzierżawy, 
obejmującej nieruchomość określoną numerem ewidencyjnym gruntów 57/7  
o powierzchni 5,1381 ha, położonej w obrębie Gajdy, gmina Zalewo, 

8) w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Zalewo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024, 

9) w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących radnym Rady Miejskiej w Zalewie.    

 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad.             

 
Ad. 3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o odczytanie projektów uchwał. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odczytała projekt uchwały 
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1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2023- 2040. 

 
Skarbnik poinformowała o proponowanych zmianach, a następnie odczytała projekt uchwały 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2023r. 
 
Skarbnik odczytała uzasadnienie proponowanych zmian w budżecie, a Burmistrz Zalewa Marek 
Żyliński szczegółowo omówił proponowane zmiany. 
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, na jakie działki planowane jest wykonanie zjazdów z drogi 
powiatowej. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że prawo określa, iż wykonanie zjazdu z drogi 
wyższego rzędu jest obowiązkiem właściciela nieruchomości, w tym przypadku gminy. Zjazdy 
robione są do działek mieszkańców gminy i działek gminnych.  
 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały nr 1. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 2. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały  
 

3)  w sprawie zatwierdzenia Uchwały Nr VIII/7/23 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
 w sprawie wyrażenia przez Komisję opinii odnośnie zasadności petycji z dnia 
18 września 2023r. złożonej przez osobę prawną w przedmiocie potrzeby 
stopniowego przygotowywania się do wdrożenia w jednostkach samorządu 
terytorialnego przepisów Dyrektywy 2022/2555 w sprawie środków na rzecz 
wysokiego wspólnego poziomu cyberbezpieczeństwa na terytorium Unii – 
(NIS2), 

 
Radna Halina Krajnik poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła posiedzenie  
w celu rozpatrzenia przedłożonej petycji. W posiedzeniu Komisji uczestniczył Burmistrz Zalewa 
oraz Inspektor w Referacie Organizacyjnym, który udzielił szczegółowych i rzeczowych wyjaśnień 
dotyczących wdrażania przepisów dotyczących Dyrektywy 2022/2555.  
Radna odczytała uchwałę Nr VIII/7/23 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 16 listopada 2023r., 
a następnie projekt uchwały.  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, czy ktoś próbuje wyciągnąć pieniądze z Gminy. 
  
Radna Halina Krajnik odpowiedziała, że nie. Dodała, że jest to petycja nie do końca zrozumiała.  
 
Radny Alfred Truszkowski stwierdził, że jakiś cel przyświecał złożonej petycji. 
 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś oddał głos Kierownik MOPS. 
 



4 
 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec powiedziała, że 
wieloletni programu „Posiłek w szkole i domu” kończy się wraz z rokiem kalendarzowym. 
Ogłoszono nową edycję Programu i aby z niego skorzystać potrzebne jest podjęcie stosownych 
uchwał.  
Kierownik MOPS odczytała projekt uchwały  
 

4) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec odczytała projekt 
uchwały 
 

5) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane świadczenia  
z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci 
zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego 
w postaci produktów żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec odczytała projekt 
uchwały 
 

6) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie wsparcia w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego 
w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osobom objętym wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś oddał głos Burmistrzowi Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że projekt uchwały  
 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas nieoznaczony umowy 
dzierżawy, obejmującej nieruchomość określoną numerem ewidencyjnym 
gruntów 57/7 o powierzchni 5,1381 ha, położonej w obrębie Gajdy, gmina 
Zalewo, 

 
dotyczy składowiska odpadów komunalnych w Gajdach, które decyzją Starosty zamknięto w 2003r. 
Gmina została zobligowana do przeprowadzenia rekultywacji, której wcześniej nie wykonano.  
W związku ze zmianą przepisów zgodnie z którymi Gmina nie może być stroną w podejmowanych 
czynnościach, zarządzanie składowiskiem celem rekultywacji powierzono Zakładowi Gospodarki 
Komunalnej. W trakcie postępowania administracyjnego okazało się, że Starosta nie może wydać 
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zezwolenia na przetwarzanie odpadów komunalnych w procesie rekultywacji przedmiotowego 
składowiska ze względu na fakt, że forma zarządzania przez ZGK nie odpowiada przepisom prawa 
(nie może być to przekazanie zarządzania, ale przekazanie składowiska w dzierżawę na czas 
nieokreślony dla ZGK w formie uchwały). Uchwała potrzebna jest, aby firma, którą wyłoniono  
w drodze zapytania ofertowego do przeprowadzenia rekultywacji, mogła podejmować stosowne 
działania. Następnie Burmistrz odczytał projekt uchwały.  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jaki jest koszt rekultywacji składowiska odpadów. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, iż umowa została zawarta w taki sposób, że Gmina 
nie poniesie żadnych kosztów w związku z rekultywacją. Kosztem będzie monitoring, który trzeba 
prowadzić po zakończeniu rekultywacji. 
 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś oddał głos Burmistrzowi Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że projekt uchwały  
 

8) w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Zalewo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2024, 

 
przedkładany jest corocznie. Burmistrz wyjaśnił, że projekt uchwały został poddany konsultacjom, 
zaproponowane zadania są takie, jak w roku ubiegłym, poza jednym, a mianowicie wprowadzono 
nowe zadanie związane z dowozem ucznia niepełnosprawnego do szkoły w Ostródzie.  Następnie 
Burmistrz odczytał projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały 
 

9) w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących radnym Rady Miejskiej w Zalewie.    

 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński poprosił o poprawienie zapisów: § 1 zamiast „w zależności do 
pełnionej funkcji” na „w zależności od pełnionej funkcji”, w punktach 1 – 3 po „zł” usunąć kropki,  
w pkt. 4 zostawić tylko kropkę, w punkcie 5 zapis „zwiększa dietę” zmienić na „zwiększa się dietę”,  
§ 2 ustęp „2. Za każdą nieobecności” zmienić na „2. Za każdą nieobecność” w ustępie 4 usunąć 
zapis na końcu zdania „za miesiąc poprzedni” oraz w ustępie 7 słowa Rady Gminy zapisać  
z wielkich liter.  
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały z poprawkami. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
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Ad. 4. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przypomniał o przygotowaniu planów pracy komisji na rok 
przyszły. Poinformował, że Warmińsko- Mazurska Izba Rolnicza dziękuje Gminie za pomoc  
w udostępnieniu i przygotowaniu lokali wyborczych, sporządzenie spisów wyborców uprawnionych 
do głosowania oraz rozpowszechnienie informacji o wyborach wśród rolników. Jednocześnie prosi, 
aby o posiedzeniach Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług oraz Sesjach byli informowani wybrani 
przedstawiciele Izby Rolniczej.  
Przewodniczący powiedział, że Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego poinformowało  
o przyznaniu dotacji w wysokości 393.000 zł Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Piotra i Pawła  
w Dobrzykach na remont połaci dachów nad prezbiterium i kruchtą południowo- wschodnią 
(całkowity koszt zadania to 402.682,38 zł). 
 
Radny Alfred Truszkowski poprosił o zorganizowanie nieformalnych spotkań konsultacyjnych na 
których można by podyskutować, np. o planowanym budżecie. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński stwierdził, że uwaga jest słuszna i będzie chciał w grudniu spotkać 
się z Radnymi w temacie działek, o których rozmawiano na Komisjach wrześniowych, ale także 
porozmawiać na inne tematy.  
 
Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś zamknął  
LVIII nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
/-/ Krzysztof Gawryś 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                                                 
Ewa Warcaba- Cympel 


